
Eksternt referat 
9. bestyrelsesmøde, 7.-9. februar, GF24-GF25 

Pkt.   Tid  

 Lørdag  

1 Velkomst ved formanden  
Formanden gennemgår formalia: 

• Valg af ordstyrer 

Caroline er valgt 

• Valg af referent 

Lea er valgt 

• Godkendelse af dagsorden 

Der er lavet ny dagsorden, for at godkendelse af kommende frivillige, ligger 

til sidst. Den nye dagsorden er godkendt. 

Formand: Caroline Helene Hermansen 

Næstformand: Lea Bay Pedersen 

Lokalformand for Københavns Omegn: Magnus Herrmann 

Lokalnæstformand for København: Ahmed Sulaiman 

Lokalformand for Trekanten: Sara Bach Nielsen 

Lokalnæstformand for Trekanten: Anna Thyregaard Kallesø 

Lokalformand for Lolland/Falster: Madicken Luther 

Lokalnæstformand for Lolland/Falster: Samson Zion Ves Paepke 

Lokalformand for Midtjylland: Merle Juhl Plesner ankom under punkt 5 

Lokalnæstformand for Midtjylland: Sifka Mondrup gik mellem punkt 7 og 8 

Lokalformand for Sydsjælland: Damian Stenander 

Lokalnæstformand for Sydsjælland: Esther Ishøy 

Lokalformand for Fyn: Emilie Glasdam 

Lokalnæstformand for Nordsjælland: Malthe Kairies 

Lokalnæstformand for Nordvestsjælland: Benjamin Ellekær 

Lokalformand for Sydvestjylland: Adelle Munksgaard 

Lokalformand for Thy: Mathilde Solberg under punkt 8 

Lokalformand for Himmerland: Rakel Groes 

Lokalformand for Sønderjylland: Marcus Vitus Seidler 

09.00-09.05 



Lokalformand for Østjylland: Benjamin Zafarin 

Lokalformand for Østsjælland: Jonas Leo Nørdgaard Foget. 

Tillægsmandat for Syddanmark: William Linnhoff 

Observatør: Gry Birk gik mellem punkt 7 og 8 

Observatør: Irene Fonseca 

Observatør: Ferdinand Holmberg 

Observatør: Matilde Bagge Frederiksen gik mellem punkt 7 og 8 

Observatør: Cecilie Andersen 

Observatør: Nicoline Søgaard gik mellem punkt 7 og 8 

Observatør: Bertram Eske-Lund 

Observatør: Sarah Seldrup gik mellem punkt 7 og 8 

 

Vi er 22/29 og er dermed stemmeberettiget. 

Sara og Malthe er valgt til stemmeudvalget. 

Vi ændrer punkt 10 fra Hvervning til PL til Politisk Session - fortsat. 

2 Status på sekretariatet v. næstformanden 

Sekretariatet har nu fået en ladcykel, som skal hedde Gitte. 

Der blev afholdt DMF-finale i sidste uge, som gik megagodt. Der 

kom ca. 500 finalister, og vi fik også besøg af bl.a. Ultra Nyt. 

Camilla Hovalt er kommet tilbage fra barsel. 

Vi har fået en HR-chef. 

09.05-09.20 

3 Ny struktur for udvalg 
Formandskabet fremlægger ny struktur for bestyrelsens tre udvalg 

Caroline fremlægger formandskabets indstilling til en ny struktur til 

udvalgene. Der lægges op til at der kommer en udvalgsformand, en fast 

mødedag og at alle udvalg udarbejder deres egne vedtægter, man skal finde 

et konkret udvalg. 

SoMe: Madicken er formand og Sara er referent. Dagsorden sendes ud tre 

dage før. Hver anden tirsdag 16.00-17.30. Mål: Ramme flere unge på 

sociale medier. 

AU: Victoria bliver formand og Pippi er referent og mødeindkalder. Faste 

mødetider er ikke fundet. Konkrete mål blev fundet på sidste møde i AU. 

PU: Der kommer en politisk koordinater og en fast referant. Der bliver lagt 

et fast aktivitetshjul. Hvis dagsordenen bliver tømt før tid, finder man 

politiske forslag til stormøder. Mål: Lave vedtægter for at sætte rammen for 

PU. 

09.20-09.40 

4 Fondssamarbejde (Lukket punkt) 09.40-10.50 



Formandskabet læser højt fra Ebbefos- og Egmontfondens 

hjemmesider, og sender bestyrelsen ud i grupper, for at finde på evt. 

idéer til mulige fondsansøgninger. 

 

Adelle, Marcus, Benjamin og Benjamin 

Egmont Fonden: Mindre sygdom, mere ungdom. 

Lidt mere fondslignende projekt. Unge med kroniske psykiske 

sygdomme. Hvis en skole ikke har ressourcerne og lærerne, til at tage 

sig af de elever, så kan lærerne være med i det her projekt. Man kan 

få tilskud til alt muligt, som f.eks. online programmer, hvis nu man 

har autisme eller ADHD eller få stole og fidget legetøj til børn, der 

ikke kan sidde stille. 

 

Jonas, Emilie, Samson og Madicken 

Egmont Fonden: Mindre sygdom, mere ungdom. 

Sætter fokus på søskendeflokke med en søskende med et handicap, 

både psykisk og fysisk, kan man komme på en weekend og få nogle 

ressourcer og hjælp til det. Man kan hurtigt føle sig overset, hvis en 

søskende er udfordret. 

 

Malthe, Esther, Damian, Ahmed og Magnus 

Egmont Fonden: Godt på vej i ungdomsuddannelse. 

Overgangen til en uddannelse, og at vælge en uddannelse. Der skal 

være materiale til UU, f.eks. et hæfte. Så alle elever har nemmere ved 

at gøre sig overvejelser om uddannelser. 

Ebbefos Fonden: At fremme den frie leg. 

Lave undervisningsmaterialer til undervisning med leg og praktisk 

undervisning. 45 min. bevægelse i skolen er jo afskaffet, så vi skal 

have mere bevægelse i timerne. 

 

Rakel, Sifka, William, Sara og Mathilde 

Egmont Fonden: Mere ungdom, mindre sygdom. 

Inspireret at Peng Pong om handlekraft og diagnose forståelse. 

Testene er til de yngre klasser, så der er mange unge der ikke bliver 

testet. At man ikke bliver misdianogstiseret af f.eks. TikTok. 

5 Politisk session 

Siden sidst: 

10.50-12.20 



En tur hos Sammen om Skolen, der er sket en masse nyt i fagplanerne. 

Der er kommet medbestemmelse med i de nye fagplaner. Børnerådet og Red 

Barnet vil snakke om at eleverne ikke får nok medbestemmelse, det vil vi 

ik. 

Bestyrelsen snakker om unges informantionskompetencer, ud fra oplæg af 

Caroline. 

Caroline har printet flere afslørende artikler fra Berlingske om vold og 

voldelig adfærd i skolen, som bestyrelsen skal læse og diskutere. 

 Frokost 12.20-12.50 

6 Lokaltid 

Midtjylland: Har ikke opfyldt deres mål. Har dog afholdt julefrokost uden 

alle LB’ere, men der var et par nye. Er ikke kommet videre med 

mærkesager. 

Nyt mål: Planlæg debataften og skrive debatindlæg. Møde med fuld 

deltagelse fysisk med elevsupporter. 

 

Sydvestjylland: Holdt tre møder med fuld deltagelse. Planlagt arrangement 

den 19. februar. 

Nyt mål: Mærkesager til GF, få afholdt arrangement. 

 

Sønderjylland: Fundet mærkesager, forebygge stoffer og lærer og elev 

trivsel.  

Nyt mål: Flere LB’ere. 

 

Østjylland: Ikke flere medlemmer, men afholdt et møde. 

Nyt mål: Få folk med til arrangementet den 18. februar. 

 

Trekanten: Debatindlæg sendes i Skolemoniter i uge 8. 

Nyt mål: Får viceborgmester med til arrangement. 

 

Østsjælland: Afholdt møde og er ved at få planlagt et mere. Theo og Elias er 

klar på at komme med i LB’en. 

Nyt mål: Få færdiggjort arrangement inden GF. 

 

Nord-vestsjælland: Har fået to nye medlemmer. Lavet plakater til 

bibliotekerne. Fået bragt debatindlæg i Politiken om elevinddragelse og 

medbestemmelse. Ved at planlægge arrangement. 

Nyt mål: Gøre Holbæk elevvenlig. Holde møde med Jens. 

12.50-13.50 



 

København: Fået fastlagt dato for Pre-GF den 13. marts, debataften. 

Nyt mål: Inden GF stort arrangement på størrelse med elevrådsaften. 

 

Omegnen: Arrangement er næsten planlagt. 

Nyt mål: Holde arrangementet. Hvervningsarrangement. 

 

Fyn: Har holdt første møde, hvor der blev snakket om hvad man laver i 

lokalbestyrelsen. 

Nyt mål: Hverve til LB’en og til GF og holde møde med lokalsupporter. 

Lave debatindlæg. 

 

Sydsjælland: Der er kommet et nyt medlem, så der er nu 10 medlemmer. 

Arrangement flyttet til april. 

Nyt mål: Lave debatindlæg og planlægge arrangement. 

 

Thy: Holde et arrangement den 24. februar. Mulig næstformand på vej. 

Nyt mål: Prøve at få Solvej til at komme. 

 

Nordsjælland: Der er afholdt møde og et nyt på vej, men alle blev syge, så 

det sidste blev aflyst. Der er lavet en masse planlægning. Bålhyttetur blev 

ikke til noget. Planlægger borgmestermøde i Hillerød. Lægger skolepolitisk 

fredagsbar. 

Nyt mål: Fuld LB og afholde fredagsbar eller i hvert fald lave det færdigt. 

 

Himmerland: Lavet høringssvar og holdt fysisk møde. Arbejder meget på 

sammenhold. Fået nyt medlem. Mattis kommer til møder. 

Nyt mål: Prøver at få arrangement på benene. Der er tre der er lidt 

interesseret, som skal med til møder. 

 

Lolland-Falster: Fået et nyt medlem, Holdt et fysisk møde med kebab. Ikke 

noget arrangement. 

Nyt mål: Holde fysiske møder. Skrive debatindlæg. 

 

Der er kommet medieaftale med Sjællandske Nyheder, så alle 

lokalafdelingerne på Sjælland, undtagen Lolland-Falster, kan sende 

debatindlæg til Sjællandske Nyheder fremover. 



 Pause 13.50-14.00 

7 Godkendelse af nye frivillige (Lukket punkt) 
Vi gennemgår alle ansøgninger for frivillige i skoleåret 25/26 

Formandskabet læser alle ansøgninger og CV’er højt en efter en, hvortil 

bestyrelsen så stemmer om hver enkelt ansøger. 

Der er blevet godkendt 11 frivillige til næste skoleår. 

14.00-17.00 

 Søndag  

8 God afdelingsledelse 
Oplæg og workshops om god ledelse i lokalafdelingerne 

Lea holder oplæg for bestyrelsen om god afdelingsledelse. 

Er der nogle af jer der har noget at tilføje ift., hvad man skal kunne som 

formandskab i en lokalafdeling? 

Man viser man kan arbejde sammen, tage fat i sin lokalafdelingssupporter, 

skabe overblik og være klar til møderne, ansvar for at ens afdeling kan gro 

bæredygtigt videre. 

Bestyrelsen reflekterer over følgende spørgsmål alene og i grupper, og taler 

derefter om dem i plænum: 

Hvad er god organisationsledelse for dig? 

Hvad er den gode overlevering for dig? 

Hvordan ser jeg mig selv som leder lige nu? 

Hvilken leder vil jeg gerne være? 

Hvilken ledelse vil jeg helst selv sidde under? 

09.00-10.30 

9 Politisk session fortsat 
 

Caroline fortæller om Den Lovforberedende Gruppe. 

Caroline fortæller om at man ønsker at afskaffe PPV, man vil hellere lave en 

handleplan, for at høre bestyrelsens overvejelser og refleksioner. 

Der er enighed i linjen blandt bestyrelsen. 

 

Uddeling af events: 

TV2 News 9. februar om Trump-angst: Rakel 

Konference med Danske Bank omkring ludomani blandt unge den 17. 

februar 13.30-16.00 på Christiansborg: Rakel og Jonas 

10.30-11.00 

10  Evt. 

Sara sidder med i Sammen om Fritiden. De spurgte om hvor hun havde gået 

i klub. Men hun har aldrig gået i klub, så spørger bestyrelsen om det er 

fedest at det ligger på skolen eller uden for skolen? 

11.00-11.10 



Der var delte meninger i bestyrelsen, men Sara tager deres refleksioner med 

videre. 

 

Nu går vi til evaluering. 

Mødedelene: Lidt langtrukne, men også gode og nødvendige. Flere pauser. 

Maden:  Mega god mad, bedre end den plejer. Glad for variation. 

Kiosken: Blevet mega god, efter en frivillig overtog kiosken. Der mangler 

mælkesnitter. 

Andet: Der mangler spørgeskema om allergier, når man tilmelder sig 

bestyrelsesweekender på Nemoa. 

 


